

(CIRCLE APPROPRIATE NUMBERS OR CHECK BOXES)

THE GALLUP POLL

WOULD LIKE YOUR OPINION

SPONSORED BY LEADING NEWSPAPERS ACROSS CANADA

INTERVIEWER
DON'T READ ALOUD
WORDS IN CAPITAL
LETTERS

789
SET # 346
March, 1971

SUGGESTED INTRODUCTION: I'm taking a Gallup Poll. I'd like your opinion on a few leading topics of the day.

TIME INTERVIEW BEGUN (HOUR)

Nothing in 9

1a. In your opinion, do women in Canada get as good a break as men?

10 YES.....10-1
NO2

b. If a woman has the same ability as a man, does she have as good a chance to become the executive of a company, or not?

11 YES.....3
NO4
UNDECIDED.....5

c. Do you think women could run most businesses as well as men, or not?

12 YES.....6
NO.....7
UNDECIDED.....8

2a. Would you say that Canada needs immigrants, or does not need immigrants?

13 YES.....11-1
NO.....2
UNDECIDED.....3

UNLESS "UNDECIDED"

b. Why do you feel that way?
not presented CAN'T SAY ()

3a. A company in this country recently asked its employees to take a 10% cut in pay because of poor economic conditions. What do you think you would do if you were in that position - take a pay cut or go on strike?

14 TAKE PAY CUT.....12-1
GO ON STRIKE.....2
QUIT.....3
UNDECIDED.....4

b. Another company asked its employees to take a wage-freeze for three years. What would you be inclined to do if you were in that position -- agree to a temporary wage-freeze -- or go on strike?

15 TAKE WAGE-FREEZE.....5
GO ON STRIKE.....6
QUIT.....7
UNDECIDED.....8

4. When a company refuses to pay a wage increase to its employees, should they have a right to examine the company's books to determine its ability, or inability to pay, or not?

YES HAVE RIGHT.....9
NO SHOULD NOT.....0
UNDECIDED.....X

5a. Which Federal Party in Canada corresponds best with your own ideas?

LIBERALS.....13-1
CONSERVATIVES.....2
NDP.....3

OTHER (WRITE IN)4
UNDECIDED.....5

UNLESS "UNDECIDED"

b. What is there about this Party that appeals to you?
not presented CAN'T SAY ()

6a. Canada's Emergency Public Order Act, passed to deal with the FLQ crises in Quebec ends in April. At the expense of certain civil rights, this Act makes it easier for police authorities to arrest suspects and keep them in jail. Do you think this act should be withdrawn, or do you think it should be continued in some form?

WITHDRAWN.....14-1
CONTINUED.....2
UNDECIDED.....3

UNLESS "UNDECIDED"

b. Why do you feel that way?
not presented CAN'T SAY ()

7. As you may know the Government in Ottawa is elected on a five-year term, but often calls an election before this term is up. What do you think the present Liberal Government in Ottawa should do -- wait to call an election when its term is up in 1973 -- or call an election in 1972?

WAIT TILL 1973.....15-1
CALL ELECTION IN 1972.....2
CALL IT NOW.....3
UNDECIDED.....4

8a. Regardless of how you plan to vote, what is your best guess as to which political party will get the most votes in the next federal election?

LIBERALS.....16-1
CONSERVATIVES.....2
NDP.....3
OTHER (WRITE IN)4
UNDECIDED.....5

b. Do you think there is a good chance that the NDP will get more votes than the Conservatives in the next election, or don't you think this will happen?

NDP GET MORE VOTES.....6
NO, WILL NOT.....7
UNDECIDED.....8

9a. Do you think it is too easy, or not easy enough for young people in Canada to get a university education?

TOO EASY.....17-1
NOT EASY ENOUGH.....2
ABOUT RIGHT.....3
UNDECIDED.....4

IF "TOO EASY" OR "NOT EASY ENOUGH"

b. Why do you think that?
not presented CAN'T SAY ()

10a. Do you think that peace between the Israelis and Arabs is, or is not possible?

YES, IS POSSIBLE.....18-1
NO, IS NOT.....2
UNDECIDED.....3

b. Which of these things do you think the Israelis should do? (HAND CARD A)

Withdraw to their original frontier4
Return most of the Arab territory it now occupies, but retain some of the territory, such as Jerusalem and the Gaza strip.....5
Keep hold of all, or most of the territory they have occupied.....6
CAN'T SAY7

11a. The Royal Commission on the Status of Women has recommended that a network of day-care nurseries be established. Parents would pay fees on a sliding scale, and both Federal and Provincial Governments would contribute to the cost. Would you approve, or disapprove of such a project?

APPROVE.....19-1
DISAPPROVE.....2
UNDECIDED.....3

UNLESS "UNDECIDED"

b. Why do you feel that way?
not presented CAN'T SAY ()

12a. Prime Minister Trudeau has been quoted as saying that the problem of inflation is now under control. Do you think this is correct or incorrect?

CORRECT.....20-1
INCORRECT.....2
UNDECIDED.....3

b. Now what about unemployment -- do you think this is now under control or not?

UNDER CONTROL.....4
NO, IS NOT.....5
UNDECIDED.....6

13. Do you accept the principle that Quebec should have the right to separate from Canada, if the majority of its people want to, or do you think that Quebec should be held in Confederation, by force, if necessary?

SHOULD HAVE RIGHT TO SEPARATE.....21-1
 SHOULD BE HELD IN CONFEDERATION.....2
 UNDECIDED.....3

TO BE ASKED IN ONTARIO ONLY

14a. From what you have heard or read, do you think the Ontario Conservatives did, or did not, elect the best man, Mr. William Davis, to replace Mr. John Robarts as premier of this province?

YES.....22-1
 NO.....2
 UNDECIDED.....3

b. Apart from your own political feelings, which provincial party do you think will win the most votes in the next provincial election, expected some time soon?

LIBERALS.....4
 CONSERVATIVES.....5
 NDP.....6
 OTHER (WRITE IN).....7
 UNDECIDED.....8

15a. Do you have any children in this household 15 years of age or under?

YES.....23-0
 NO.....0

(IF "NO" GO TO BASIC DATA)

23-1 = 1/20

IF "YES" ASK:

b. How many?

c. (SHOW CARD B WITH LEGO NAME) Would you please tell me what this trade name stands for?

TOYS.....24-1
 BUILDING BRICKS.....2
 OTHER (WRITE IN).....3
 DON'T KNOW.....4

d. (SHOW COLORED LEGO CARD) Have you any Lego in your home at present, or have you previously had Lego?

HAVE LEGO.....5
 PREVIOUSLY HAD LEGO.....6
 NEVER HAD LEGO.....7
 DON'T KNOW.....8

IF "HAVE LEGO" OR "PREVIOUSLY HAD LEGO" ASK:

e. When did your child (children) receive Lego last time?

LESS THAN 12 MONTHS AGO.....25-1
 MORE THAN 12 MONTHS AGO.....2
 DON'T KNOW.....3

IF "RECEIVED LEGO DURING LAST 12 MONTHS" ASK:

f. How many times has your child (children) received Lego during the last 12 months?

ONCE.....26-1
 TWICE.....2
 THREE TIMES.....3
 FOUR TIMES.....4
 FIVE OR MORE.....5
 DON'T KNOW.....6

27-1 = Original of Weighted card
 27-1X = Duplicate Card
 28-1 Lego Sample
 29-1 Gallup Sample

BASIC DATA: INTERVIEWER: Introduce this section as follows: "Now may I ask you a few questions so that I can be sure I am getting the right sample of people in this community?"

If a Federal election were held today, which party's candidate do you think you would favor?

LIBERAL.....30
 PROG. CONS.....2
 N.D.P.....3
 CREDITISTE.....4
 SOCIAL CREDIT.....5
 LABOR PROG.....6
 OTHER PARTY.....7
 (WRITE IN).....8
 UNDECIDED.....9
 REFUSED.....9
 NOT ELIGIBLE.....30

Did you vote in the last Federal election in June 1968?

YES.....31
 NO.....1
 TOO YOUNG TO VOTE.....2

IF "YES" ASK:

Which party did the candidate for whom you voted represent?

LIBERAL.....3
 PROG. CONS.....4
 N.D.P.....5
 CREDITISTE.....6
 SOCIAL CREDIT.....7
 LABOR PROG.....8
 OTHER PARTY.....9
 (WRITE IN).....0
 DON'T REMEMBER.....X
 REFUSED.....X

Now for a question on religion. What is your religious preference - Protestant, Roman Catholic or Jewish?

PROTESTANT.....32
 JEWISH.....2
 ROMAN CATHOLIC.....3

OTHER (SPECIFY).....4

What is your marital status?

SINGLE.....33
 MARRIED.....2
 WIDOW(ER), DIVORCED, SEPARATED.....3

Mother tongue - What was the language you first spoke in childhood and still understand?

ENGLISH.....34
 FRENCH.....2
 OTHER (WRITE IN).....3

What was the name of the last school you attended? How far did you go?

	Some	Graduated
Public school (grades 1-8)	35	1
Secondary or high school (grades 9-13)	3	4
Technical school	5	6
University	7	8
No formal schooling	9	
Refused		0
Any additional schooling		

(WRITE IN)

OCCUPATION OF HEAD OF FAMILY:

Specific job.....34
 Type of Company.....7

SHOW CARD D

Would you mind telling me which age group you are in?

21-29 YEARS.....37
 30-39 YEARS.....2
 40-49 YEARS.....3
 50 AND OVER.....4

Are you (or is any member of your family) a member of a labor union?

YES.....38
 NO.....2

IF "YES"

How many are union members?.....3

INTERVIEWER: RECORD FROM YOUR OWN OBSERVATION:

SEX: MAN.....39
 WOMAN.....2

Which of these three categories comes closest to your families' total annual income from all sources, before taxes last year? (READ INCOME BRACKETS ALOUD)

UNDER \$6,000.....10
 \$6,000 to \$7,999, or.....2
 \$8,000 or more.....3
 REFUSED.....4

(INTERVIEWER: IF "CAN'T SAY" OR "REFUSED" GIVE BEST ESTIMATE)

INTERVIEWER CHECK IF:

FARM.....41
 RURAL NON FARM.....2
 URBAN.....3

TIME INTERVIEW ENDED.....

NAME OF RESPONDENT.....

ADDRESS.....

TELEPHONE.....

42/75 Bla. T.
 76/80 C.F. Stud. #

CITY..... PROVINCE.....

DATE OF INTERVIEW.....

I HEREBY ATTEST THAT THIS IS A TRUE AND HONEST INTERVIEW

(INTERVIEWER'S SIGNATURE)

ENCERCLEZ LES NUMÉROS
APPROPRIÉS OU MARQUEZ
LES CASES

L'ENQUÊTE GALLUP
DÉSIRE VOTRE OPINION

ENQUÊTEUR
NE LISEZ PAS À HAUTE
VOIX LE TEXTE EN LETTRES
MAJUSCULES

SERIE # 346
Mars 1971

APPUYÉE PAR LES PRINCIPAUX JOURNAUX DU CANADA

**PRÉSENTATION
SUGGÉRÉE**

Je fais une enquête pour Gallup Poll et j'aimerais connaître vos opinions concernant quelques questions d'actualité.

L'INTERVIEW A
COMMENCÉ À
(HEURE)

- 1a. D'après-vous, les femmes au Canada sont-elles aussi bien traitées que les hommes?
- OUI10-1
NON 2
- b. Si une femme a la même compétence qu'un homme, a-t-elle une bonne chance de devenir directrice d'une compagnie ou non?
- OUI 3
NON 4
INDÉCIS 5
- c. Croyez-vous que les femmes pourraient administrer la plupart des entreprises commerciales aussi bien que les hommes, ou non?
- OUI 6
NON 7
INDÉCIS 8

- 2a. Diriez-vous que le Canada a besoin d'immigrants, ou qu'il n'en a pas besoin?
- OUI11-1
NON 2
INDÉCIS 3

EXCEPTÉ "INDÉCIS"

- b. Pourquoi pensez-vous ainsi? _____
NE PEUT DIRE ()

- 3a. Une compagnie dans ce pays a récemment demandé à ses employés de consentir à une diminution de 10% de leur salaire à cause de mauvaises conditions économiques. D'après-vous, que feriez-vous si vous étiez dans cette situation? Accepteriez-vous une diminution de salaire ou iriez-vous en grève?
- ACCEPTERAIS DIMINUTION.....12-1
IRAIS EN GRÈVE 2
DÉMISSIONNERAIS 3
INDÉCIS 4
- b. Une autre compagnie a demandé à ses employés de geler les salaires pendant trois ans. Que seriez-vous porté à faire si vous étiez dans cette situation? Consentiriez-vous à une fixation temporaire des salaires ou iriez-vous en grève?
- PRENDRAIS UNE FIXATION DES
SALAIRES 5
IRAIS EN GRÈVE 6
DÉMISSIONNERAIS 7
INDÉCIS 8

4. Quand une compagnie refuse de payer une augmentation de salaire à ses employés, devraient-ils avoir le droit d'examiner les livres de la compagnie pour déterminer sa capacité ou son incapacité de payer ou non?
- OUI DEVRAIENT AVOIR LE DROIT ..9
NON NE DEVRAIENT PAS0
INDÉCISX

- 5a. Quel parti fédéral au Canada correspond le mieux avec vos propres idées?
- LIBÉRAUX13-1
CONSERVATEURS 2
NÉO-DÉMOCRATES 3
AUTRE (INSCRIVEZ) 4
INDÉCIS 5

EXCEPTÉ "INDÉCIS"

- b. Qu'existe-t-il au sujet de ce parti qui vous plaît?
- NE PEUT DIRE ()

- 6a. La loi d'urgence de l'ordre public au Canada, passée pour traiter avec la crise du FLQ se termine en avril. Aux frais de certains droits civils, cette loi facilite aux autorités policières d'arrêter des suspects et de les garder en prison. Croyez-vous que cette loi devrait être retirée ou croyez-vous qu'elle devrait être continuée sous une forme quelconque?
- RETIRÉE.....14-1
CONTINUÉE 2
INDÉCIS 3

EXCEPTÉ "INDÉCIS"

- b. Pourquoi pensez-vous ainsi? _____
NE PEUT DIRE ()

7. Comme vous le savez sans doute, le gouvernement à Ottawa a été élu pour un terme de cinq ans, mais souvent déclare une élection avant la fin de ce terme. Que pensez-vous que le gouvernement libéral actuel à Ottawa devrait faire -- attendre de déclarer l'élection lorsque son terme sera terminé en 1973 -- ou déclarer une élection en 1972?

ATTENDRE 1973 15-1
ÉLECTION EN 1972 2
EN FAIRE UNE MAINTENANT..... 3
INDÉCIS 4

- 8a. Sans égard à votre intention de voter, quel est d'après vous le parti politique qui obtiendra le plus de votes aux prochaines élections fédérales?

LIBÉRAUX.....16-1
CONSERVATEURS 2
NÉO-DÉMOCRATES 3

- AUTRE (INSCRIVEZ) 4
INDÉCIS 5

- b. Croyez-vous qu'il y ait une bonne chance que le parti néo-démocrate obtienne plus de votes que les conservateurs aux prochaines élections ou ne croyez-vous que ceci arrivera?

NÉO-DÉMOCRATES, PLUS DE VOTES. 6
NON, CELA N'ARRIVERA PAS 7
INDÉCIS 8

- 9a. Croyez-vous qu'il est trop facile, ou pas assez facile pour les jeunes gens au Canada d'obtenir une éducation universitaire?

TROP FACILE17-1
PAS ASSEZ FACILE 2
À PEU PRES CORRECT 3
INDÉCIS 4

SI "TROP FACILE" OU "PAS ASSEZ FACILE"

- b. Pourquoi pensez-vous ainsi? _____
NE PEUT DIRE ()

- 10a. Croyez-vous que la paix entre les Israéliens et les Arabes soit possible ou non?

OUI, C'EST POSSIBLE18-1
NON, N'EST PAS POSSIBLE..... 2
INDÉCIS 3

- b. Laquelle de ces décisions d'après vous devrait faire les Israéliens? (REMETTEZ LA CARTE A)

Se retirer jusqu'à la frontière originale 4

Retourner la plus grande partie du territoire arabe maintenant occupé, mais garder une partie du territoire tel que Jérusalem et la lisière de Gaza 5

Garder tout, ou la plus grande partie du territoire qu'ils ont occupé 6

NE PEUT DIRE 7

- 11a. La Commission Royale sur le statut de la femme a recommandé qu'un réseau de pouponnières avec soins quotidiens soit établi. Les parents devraient payer des frais sur une échelle flexible et les gouvernements fédéral et provinciaux devraient contribuer au coût. Approuvez-vous ou désapprouvez-vous un tel projet?

APPROUVE19-1
DÉSAPPROUVE 2
INDÉCIS 3

EXCEPTÉ "INDÉCIS"

- b. Pourquoi pensez-vous ainsi? _____
NE PEUT DIRE ()

- 12a. Le Premier Ministre Trudeau a été cité comme disant que le problème de l'inflation est actuellement maîtrisé. Croyez-vous que cette déclaration est correcte ou incorrecte?

CORRECTE 20-1
INCORRECTE 2
INDÉCIS 3

- b. Maintenant parlons du chômage -- croyez-vous qu'il est sous contrôle ou non?

SOUS CONTRÔLE 4
NON 5
INDÉCIS 6

13. Acceptez-vous le principe que le Québec devrait avoir le droit de se séparer du Canada, si la majorité de ses gens le veulent, ou croyez-vous que le Québec devrait être gardé dans la Confédération par force, si nécessaire?

DEVRAIT AVOIR LE DROIT DE SE SÉPARER 21-1
DEVRAIT ÊTRE GARDÉ DANS LA CONFÉDÉRATION 2
INDÉCIS 3

15a. Dans cette famille y a-t-il des enfants de quinze ans et moins?

OUI.....23: ()
NON.....0

(SI "OUI" DEMANDEZ)

b. Combien?

INTERVIEWER:

* ENCECERLEZ SUCCESSIVEMENT SI AUCUN ENFANT DE 15 ANS OU MOINS DANS LA MAISON

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

c. (MONTREZ UNE CARTE PORTANT LE NOM "LEGO") Pourriez-vous me dire ce que représente ce nom de commerce?

JUETS.....24:1
JEU DE CONSTRUCTION.....2

AUTRE (ECRIVEZ).....3

NE PEUT DIRE.....4

d. (MONTREZ UNE CARTE LEGO EN COULEUR) Actuellement dans votre maison avez-vous des "Lego" ou en avez-vous eu auparavant?

EN AVONS.....5
EN AVONS EU.....6
JAMAIS EU.....7
NE PEUT DIRE.....8

e. "SI VOUS EN AVEZ OU SI VOUS EN AVEZ DÉJÀ EU" DEMANDEZ:

Quand votre enfant en a-t-il reçu pour la dernière fois?

IL Y A MOINS D'UN AN...25:1
IL Y A PLUS D'UN AN.....2
NE PEUT DIRE.....3

f. "SI VOTRE ENFANT EN A REÇU DEPUIS UN AN" DEMANDEZ:

Combien de fois votre enfant (vos enfants) a-t-il (ont-ils) reçu Lego au cours des 12 derniers mois?

UNE FOIS.....26:1
DEUX FOIS.....2
TROIS FOIS.....3
QUATRE FOIS.....4
CINQ FOIS OU PLUS.....5
NE PEUT DIRE.....6

ENQUÊTEUR: Présentez cette section de la façon suivante: "Maintenant, puis-je vous poser, quelques questions pour être sûr que je m'adresse à une personne bien représentative de cette localité:

ENQUÊTEUR: Si le répondant préfère ne pas répondre à cette question, assurez-le que vous ne cherchez pas à savoir son nom, mais que - au contraire - vous cherchez à obtenir ces renseignements dans l'unique but de déterminer la marche de l'opinion publique au Canada.

Si une élection du Fédéral était tenue aujourd'hui, à quel parti appartiendrait le candidat de votre choix:

LIBÉRAL.....1 AUTRE PARTI.....7
CONSERVATEUR.....2 (L'INSCRIRE)
N.D.P.....3 INDÉCIS.....8
CRÉDITISTE.....4 REFUSE.....9
CRÉDIT SOCIAL.....5 NON ÉLIGIBLE.....0
OUVRIER PROGRESSISTE.....6

Avez-vous voté aux élections fédérales d'June 1968?

OUI.....
NON.....1
TROP JEUNE POUR VOTER.....2

SI "OUI" DEMANDEZ:

Quel parti représentait le candidat pour lequel vous avez voté?

LIBÉRAL.....3 AUTRE PARTI.....9
CONSERVATEUR.....4 (L'INSCRIRE)
N.D.P.....5 JE NE ME SOUVIENS PAS...0
CRÉDITISTE.....6 REFUSE.....X
CRÉDIT SOCIAL.....7
OUVRIER PROGRESSISTE.....8

Maintenant une question sur la religion. Quelle religion préférez-vous - Protestante, Catholique Romaine ou Juive?

PROTESTANTE.....1
JUIVE.....2
CATHOLIQUE ROMAINE.....3
AUTRE (PRÉCISEZ).....4

Quel est votre statut marital?

Célibataire.....1
Marié (e).....2
Veuf (veuve), divorcé (e), séparé (e)...3

Langue maternelle - Quelle est la première langue que vous avez parlée dans votre enfance et qui vous est encore familière?

Anglaise.....1
Française.....2
Autre:.....3
(Ecrivez)

Quelle est la dernière école que vous avez fréquentée? Jusqu'à quelle année avez-vous poursuivi vos études?

	En partie	Gradué
Ecole primaire (1 - 7 année).....	1	2
Ecole secondaire (8 - 12 année).....	3	4
Cours universitaire.....	3	4
Cours classique.....	4	8
Ecole technique.....	5	6
Université.....	7	8
Aucune instruction scolaire..	9	
Refuse.....	0	
Autres cours supplémentaires.....		

OCCUPATION DU CHEF DE FAMILLE

Spécifiez le travail.....

Genre de campagne.....

MONTREZ LA CARTE D

Auriez-vous l'obligeance de me dire à quel groupe d'âges vous appartenez?

(ENQUÊTEUR: SI LA PERSONNE INTERROGÉE REFUSE DE DONNER SON ÂGE, ESSAYEZ DE LE DEVINER)

21-29 ANS.....1
30-39 ANS.....2
40-49 ANS.....3
50 ANS ET PLUS.....4

Etes-vous, vous-même (ou quelqu'un de votre famille) membre d'une union ouvrière?

OUI.....1
NON.....2

SI "OUI":

Combien de personnes sont membres d'une union dans votre famille?

VILLE.....PROVINCE.....DATE DE L'INTERVIEW.....

J'ATTESTE CI-CONTRE DE LA VÉRACITÉ ET DE L'HONNÉTÉTÉ

DE CETTE INTERVIEW.....
(SIGNATURE DE L'ENQUÊTEUR)

ENQUÊTEUR: INSCRIVEZ

SELON VOS OBSERVATIONS:

SEXE: HOMME.....1
FEMME.....2

Laquelle de ces trois catégories est le plus près du revenu annuel total que votre famille a touché l'année dernière, provenant de toutes les sources et avant la déduction de l'impôt sur le revenu? (LISEZ LES CHIFFRES A HAUTE VOIX)

MOINS de \$6,000.....1
DE \$6,000 à \$7,999.....2
\$8,000 ou plus.....3
REFUSE DE REPONDRE.....4

(A L'INTERVIEWER: SI ON REFUSE DE REPONDRE OU "NE PEUT DIRE", DONNEZ L'ESTIMATION LA PLUS JUSTE POSSIBLE)

\$.....

INTERVIEWER INDIQUEZ SI:

FERME.....1
RURAL MAIS NON FERME.....2
URBAIN.....3

L'INTERVIEW A PRIS FIN À:

(HEURE)

NOM DE LA PERSONNE INTERVIEWÉE:

TÉLÉPHONE:

ADRESSE:

CANADIAN INSTITUTE OF PUBLIC OPINION

GALLUP POLL # 346

TOTAL CARD COUNT (NATIONAL)

Number

720 * 100%

Regional

Maritimes	1-1/3,0	66	9
Quebec	4	202	28
Ontario	5	259	36
Manitoba	6	37	5
Saskatchewan	7	35	5
Alberta	8	51	7
British Columbia	9	71	10

Community Size

Farm	2-6+41-1	63	9
Rural non-farm	2-6+41-2	112	15
1 - 10,000	2 3	80	11
10,001 - 30,000	7	41	6
30,001 - 100,000	3	57	8
Over 100,000	2-1/2	367	51

Sex

Men	39-1	358	50
Women	2	362	50

Note:

Just use Cards punched 29-1 (rest belong to Legs)
 * 680 Actual + 40 weighted (See col 27)

NOT RECORDED

Do Not Need Immigration (66%)

The jobless situation is too bad; they would only take work away from our people; would work for less; increase welfare costs	69%
We have enough population now; it's all we can do to look after our own people; too many immigrants already	15
Other reasons (Including: Don't like them; they are trouble makers, etc.).....	6
Can't say why	10
	100%

Do Need Immigration (26%)

Canada needs more people to develop our natural resources; more people create needs; make jobs; we're an empty country.....	56%
Skilled immigrants are needed; they are good workers; bring new ideas and new cultures	32
Other reasons	2
Can't say why	10
	100%

Those who made a choice were asked what there was about the party which appealed to them most. Politicians who hope that the image of their party is a clear one, can take little comfort from the results.

Liberals appeal because: (31% of the voters)

Like their policies and ideas; party has proved itself over the years; doing a good job; trying their best; individual policies named.....	55%
Admire Mr. Trudeau; he has young ideas; is aggressive; doesn't just talk, but does something.....	16
Always has been a Liberal.....	4
Other reasons.....	5
Can't say why.....	20
	<u>100%</u>

Conservatives appeal because: (14% of the voters)

Like their policies and ideas; fair to all regions; had good record when in power.....	45%
Have always been interested in farmers; small business.....	15
Always been a Conservative.....	5
Other reasons.....	12
Can't say why.....	23
	<u>100%</u>

The NDP appeals because: (10% of the voters)

It's the party for the working man.....	42%
Like their policies and ideas.....	41
Other reasons.....	8
Can't say why.....	9
	<u>100%</u>

Reasons for wanting the Emergency Public Order Act continued.

We need it for protection; trouble not over yet; FLQ not finished; need power to act in an emergency; would be more violence if withdrawn . . .	65%
To assist the police; they can do a better job with these powers; would be handicapped without it; police do not have enough authority in a sudden emergency	30
Other reasons	2
Can't say why	3
	100%

Reasons for wanting the Act withdrawn.

Infringes on civil rights; don't want a police state; personal liberties at stake; not democratic; don't need it in peace time	32%
It has served its usefulness; the crisis is over; present laws are sufficient and others could be brought in, in an emergency	29
Gives too much power to the police; they can arrest the wrong person and won't listen to them; can be abused by the police; unfair to innocent	17
Didn't need it in the first place; should never have been invoked; causing too much trouble; should be withdrawn and re-evaluated	13
Other reasons	3
Can't say why	7
	100%

Reasons for saying " Too Easy "

Too many students in university just for a good time;just for prestige;no intention of using education	55%
Too many government grants and bursaries;students don't appreciate opportunities unless they work for them	29
Other reasons	7
Can't say why	9
	<hr/> 100%

Reasons for saying " Too difficult "

Universities too expensive;too hard for lower incomes	64%
Entrance standards are too high	17
Other reasons	10
Can't say why	9
	<hr/> 100%

Here is the extent to which Canadians hold views in favor or opposition to the suggestion.

Approve (61%)

There is a need for it; most married women have to work; young couples need all the help they can get; women needed in business and professional life and should not be prevented from working just because they have small children	60%
Better for the children; many of them now neglected; good discipline; government would see that standards are sound	21
Other reasons	4
Can't say why	15
	<hr/> 100%

Disapprove (30%)

Mother's place is in the home; too many women working now	53%
Don't want to pay more taxes; working women should pay for nurseries themselves	28
Other reasons	6
Can't say why	13
	<hr/> 100%